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el Periòdic d’AndorraSocietat
DIVENDRES

7 DE MAIG DEL 201010

L’OFERTA D’ACTIVITATS DE LES SETMANES JOVES D’ESPORT 2010

Una setmana d’hoquei gel i una de circ a l’estiu
b

EL PERIòDIC
CANILLO

ANA / MARTA TORT

33 Els tècnics d’Esports dels comuns, ahir a la presentació.

En total s’ofereixen 213
places destinades a joves
d’entre 12 i 17 anys

Les Setmanes Joves d’Esport 2010,
organitzades per setè any consecu-
tiu entre els set comuns, tindran
com a novetat una Setmana d’inicia-
ció a l’hoquei sobre gel, que tindrà
lloc al Palau de Gel, i una Setmana
jove de circ, que se celebrarà a la Sa-
la de la Closeta de la Massana, se-
gons va informar ahir l’ANA. L’ofer-
ta es completa amb la Volta a Andor-
ra a peu, la Setmana jove d’esports
d’aventura, la Setmana jove de vela i
l’Enrotllat, un programa d’activitats
pràcticament a la carta. En total
s’ofereixen 213 places destinades a
joves d’entre 12 i 17 anys, i els orga-
nitzadors consideren que tenen uns
preus molt assequibles que s’aconse-
gueixen gràcies a la unió d’esforços i
recursos entre els set comuns, a ban-

da de subvencionar el 35% del cost
real. L’organització ha volgut inclou-
re el màxim d’hores d’activitat
diàries, i per a aquest any es preveu
superar els més de 200 joves que es
van inscriure l’any passat a aquestes
activitats.

Els tècnics d’Esports i Lleure dels
diferents comuns van presentar ahir
les Setmanes Joves d’Esport 2010,
que tenen com a objectiu oferir una
oferta d’esport i lleure diferenciada
de la resta de l’any, d’un bon nivell
de qualitat, i que puguin ser d’in-
terès per a la gran majoria de joves.
A més, també s’intenta que siguin
setmanes per descobrir diferents i
esports nous, més que no pas per
perfeccionar-los.

El coordinador d’Esports, Cultura
i Joventut de Canillo, Francesc Oriol,
ha explicat que s’ha organitzat per

primer cop una setmana dedicada a
descobrir l’hoquei sobre gel, amb la
col.laboració de l’Andorra Hoquei
Gel i el Palau de Gel, i s’ha volgut in-
cloure el màxim d’hores d’activitat
diàries, amb un horari de 8.30 a 17
hores, incloent el dinar al Palau de
Gel, entrenaments i tres hores a la
pista. L’altra novetat és la Setmana
jove de circ, que ja s’havia celebrat
l’any passat però que no estava orga-
nitzada pels comuns. L’activitat con-
sistirà en l’aprenentatge de mala-
bars, acrobàcies, equilibris, clowns i
màgia. L’any passat hi va haver
només cinc inscrits, i aquest any
s’espera que es puguin cobrir les 20
places ofertes.

Les inscripcions s’obriran el dia
10 de maig a partir de les 8.30 hores
i es podran realitzar a qualsevol
comú. L’any passat hi van participar
210 joves i aquest any es preveu que
aquesta xifra pugui ser superior. Les
activitats començaran el 5 de juliol i
s’allargaran fins al 4 de setembre en
diversos torns de setmanes. H

bS’han incrementat les
hores de cada activitat
i s’esperen més inscrits

b
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TROBADA DE REPRESENTATS DE LES DUES ENTITATS AMB EL CAP DE GOVERN

AFMMA i TRANA reclamen agilitzar
les ajudes per als discapacitats

CLARA GARNICA*
ANDORRA LA VELLA

33 Bartumeu saluda els representants de l’AFMMA i TRANA, abans de la reunió, ahir al migdia.

TONY LARA

Exposen a Bartumeu
la crítica pels retards
en les convocatòries
de la Conadis

Les associacions es
desvinculen de la
FAAD per «divergència
d’opinions»

L’
Associació de Familiars
de Malalts Mentals d’An-
dorra (AFMMA), conjun-
tament amb l’Associació

TRANA-esclerosi múltiple, van reu-
nir-se ahir al migdia amb el cap de
Govern, Jaume Bartumeu. Una de
les principals reivindicacions que
van posar sobre la taula de l’Execu-
tiu és la necessitat d’agilitzar els
tràmits i els ajuts que reben els dis-
capacitats.

La presidenta de TRANA, Rosa
Puigdellívol, va definir com «un cal-
vari» el procés de sol.licitud d’aques-
tes persones per a qualsevol ajuda
pública, per falta de temps, per difi-
cultat d’accés i per la necessitat en la
majoria dels casos d’un acompa-
nyant. Puigdellívol també va lamen-
tar la lentitud i poca difusió de les
lleis: «Un cop es posen en marxa, tot
hauria d’anar més ràpid i ser més
clar, no només pot publicar-se a
través del BOPA perquè els afectats
no tenen moltes facilitats per entrar
i consultar-lo».

La presidenta de TRANA es refe-

ria, entre d’altres, a les modifica-
cions de la llei de la CASS per cobrir
les pensions d’adults minusvàlids,
aprovades a mitjan octubre passat.
Les dues associacions van expressar
la dificultat d’aplicació de la nova
llei, una queixa que el cap de Go-
vern va respondre amb una reunió
explicativa, ja fixada al calendari,
entre les entitats i la CASS.

Una altra de les reivindicacions
exposades durant la trobada d’ahir
és la necessitat de garantir un millor
seguiment al malalt. Bartumeu va
comprometre’s a treballar-hi, a
través de la recent creada Secretaria
d’Estat d’Igualtat i Benestar. En

aquest sentit, les dues associacions
consideren que totes aquestes políti-
ques de treball s’han de consensuar
en el marc de la Comissió Nacional
de Discapacitats (Conadis). L’AFMMA
i TRANA van lamentar «l’endarreri-
ment» en les convocatòries de reu-
nió de la comissió.

FORA DE LA FAAD / D’altra banda, les
dues associacions van decidir darre-
rament desvincular-se de la Federa-
ció Andorrana d’Associacions amb
Discapacitats (FAAD), creada a final
del 2007 i que fins ara reunia set en-
titats. Els motius, divergència d’opi-
nions entre el director de la FAAD,
Antoni Rogel, i l’AFMMA i la TRANA.
La presidenta de l’AFMMA, Rosa
Lluís, va exposar que «no anàvem en
la mateixa sintonia», mentre que Ro-
gel va manifestar que per la seva
part no hi havia cap problema i que
van ser les dues entitats les que «en
una reunió van aixecar-se i van mar-
xar sense donar cap explicació al res-
pecte». El director de la FAAD va la-
mentar l’escissió perquè «el treball
de molts anys ara anirà per separat,
i fa que perdem força», i va pronosti-
car que «quan s’ho pensin millor
acabaran tornant». De fet, Rogel va
informar que, legalment, encara no
s’han donat de baixa, un aspecte
que Puigdellívol va negar.

Davant la polèmica i la discussió,
Puigdellívol i Lluís van demanar
ahir a Bartumeu un espai separat al
local actual de la FAAD, per desenvo-
lupar el seu treball independent-
ment, una petició que el cap de Go-
vern es va comprometre a resoldre
ràpidament. H
*cgarnica@andorra.elperiodico.com

reglament MILLORS PRESTACIONS SOCIALS

< Per tal de millorar les actuals
polítiques d’igualtat en relació
amb els discapacitats i d’altres
col.lectius, el Govern està
treballant per efectuar diverses
modificacions al reglament de
prestacions socials. El motiu,
segons l’Executiu, és «adaptar-lo
a la realitat actual i que tingui en
compte els col.lectius més
vulnerables». Aquesta tasca està
encapçalada per Magda Mata, la
secretària d’Estat d’Igualtat i

Benestar. De fet, alguns requisits,
com ara el mínim de sis mesos de
residència per a les dones
víctimes de violència de gènere, ja
han estat suprimit.

< L’AFMMA i TRANA van
interessar-se durant la reunió amb
el cap de Govern per aquestes
modificacions. En aquest sentit,
han estat convocades a una
reunió la setmana vinent per
tractar aspectes del reglament.


